
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Jana Dobrzyñskiego

na 46. posiedzeniu Senatu
w dniu 17 grudnia 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra spraw wewnêtrznych i administracji Jerzego Millera

Szanowny Panie Ministrze!
Propagowany przez czo³owych polityków Platformy Obywatelskiej pomys³ znacz¹cego u³atwienia do-

stêpu do broni zbulwersowa³ polskie spo³eczeñstwo.
Obecnie zezwolenia na posiadanie broni s¹ wydawane przez wojewódzkich komendantów Policji na

podstawie doœæ restrykcyjnych przepisów. Dziêki temu, ¿e nie ka¿dy ma dostêp do broni, obywatele
Rzeczypospolitej Polskiej czuj¹ siê bezpieczniej na polskich ulicach.

Pomys³ zliberalizowania wspomnianych przepisów w istocie doprowadzi do tego, i¿ sklepy z broni¹
stan¹ otworem przed wiêkszoœci¹ doros³ych Polaków. Nie bêd¹ wymagane zezwolenia na broñ gazow¹
czy pneumatyczn¹, lecz jedynie na broñ paln¹. Nie trzeba bêdzie ju¿ spe³niaæ restrykcyjnych warun-
ków. Ka¿dy doros³y Polak, który nie leczy siê psychiatrycznie, nie by³ karany i potrafi strzelaæ, bêdzie
móg³ otrzymaæ zezwolenie.

Kwestiê u³atwiania dostêpu do broni najlepiej rozpatrzyæ w kontekœcie krwawych zamachów w szko-
³ach w Stanach Zjednoczonych. Przyk³ady z USA uwidoczniaj¹, jakie dramaty s¹ zwi¹zane z ³atwym do-
stêpem do broni oraz jakie rodzi to konsekwencje.

Bior¹c pod uwagê, i¿ liberalizacja wymienionych przepisów w Polsce nie jest konieczna, a nawet nie
jest potrzebna, zwracam siê do Pana Ministra z nastêpuj¹cymi pytaniami:

1. Czy pomys³ zliberalizowania przepisów o dostêpie do broni jest czêœci¹ programu Platformy Oby-
watelskiej, która bêdzie realizowana? Je¿eli tak, to jak daleko siêga zak³adana „liberalizacja” wspo-
mnianych przepisów?

2. Jakie œrodki zostan¹ ewentualnie przedsiêwziête, by w Polsce nie dochodzi³o do takich dramatów,
jakie w ostatnich latach mia³y miejsce w Stanach Zjednoczonych?

Z powa¿aniem
Jan Dobrzyñski




